

DOI: 10.18572/1813-1220-2022-3-45-48

# Размышления о содержательном наполнении конституционно-правовых основ финансового права

Краковская Анна Константиновна,  
аспирант Высшей школы государственного аудита  
Московского государственного университета имени М.В. Ломоносова

anna21kr@mail.ru

В статье рассмотрено понятие конституционно-правовых основ финансового права, обозначены основные научные проблемы в данной области права. Наряду с конституционными положениями, регулирующими финансовую деятельность государства, рассмотрена роль решений Конституционного Суда РФ (с учетом возрастания его роли и получающего все большее движение процесса конституционализации).

**Ключевые слова:** конституционные основы финансового права, Конституция Российской Федерации, конституционный контроль, Конституционный Суд Российской Федерации.

## Reflections on the Content of Constitutional Law Grounds of Financial Law

Anna K. Krakovskaya  
Postgraduate Student of the Graduate School of Public Audit of the Lomonosov Moscow State University

The article discusses the concept of constitutional legal foundations of financial law, identifies the main scientific problems in this area of law. Along with the constitutional provisions governing the financial activities of the state, the role of the decisions of the Constitutional Court of the Russian Federation was considered (taking into account the increase in its role and the increasing movement of the constitutionalization process).

**Keywords:** constitutional foundations of financial law, the Constitution of the Russian Federation, constitutional control, the Constitutional Court of the Russian Federation.